
B U L T E N O
DE ĈEĤOSLOVAKA ASOCIO ESPERANTISTA, PRAHA XIX. URALSKÉ N Á M . 447.

NUMERO 49. -  MfiRTO 1933.

Invito al la

XIV . generála kunveno de Ĉehoslovaka Asocio Esperantista
okazonta en H r a d e c  K r á l o v é  dimančon, la 19-an de marto 1933 je  la 8-a horo matena en restoracio

Adalbertinum.

Programo:

1. Protokolu de la lasta gen. kunveno.

2. Raporto pri la agado kaj pri la kaso.

3. Raporto de la revlzoroj.

4. Asocia organo.

5. Internacia reorganizo.

6. Elektoj p o r' vakigintaj lokoj kom itataj.

7. Liberaj proponoj. (Sendotaj gis la tria tágo 

antatŭ la kunveno.

L a k o m l t a t o ,

Atentu, ke la dato estis ŝanĝita kontraŭ la provlzora alvokol

R i m a r k o :  Laň § 16-a de la statuto membroj ne povantaj čeesti persone povas reprezentlgl sin per 

iu čeestanto. — Laŭ g 17-a la kunveno estas decidrajta, se partoprenas almenaŭ kvarono de la membroj (per- 

sonc aň reprezente). Se ne kunvenis tlu nombro, okazas post unu horo nova kunveno, klu estas decidrajta 

sen atento de la nombro.

S a b a t o n  la 18-an de marto ja  la 20-a horo okazos en la sama e jo  í

A r n i k a  v e s p e r o

aranĝita de la Esperantista Klubo en Hradec Králové, destinita por interkonatiĝo de partoprenantoj kaj por 

ilia informo pri la solvotaj problemoj. La tutá vespero estos destinita al arnika diskuto, kiun malferos čehllngva 

prelego de Dr. Kamaryt:

,,Nuna stato kaj aktualaj problemoj de movado ’ .

Ni invitas tře koře čiu j esperantistojn ankaŭ al č i vespero.

Detaloj: Hotelčambro unulita kostos Kč 19,50, duiita 
Kč 32.— (kun č io ) , tagmango afi vespermanĝo, tre 

bonaj, Kč 8.— . Kiu volas veni kaj ne allĝis ankoraŭ, 

anocu tion kun mendo de la hotelčambro tu j. Jam aliĝis 

pli ol 80 el diversaj lokoj, Oni povas pravé atendi tre 

bonan partoprenon. Aíujti petojn kaj čiun ajn korespon- 

dajon pri la generála kunveno adresu al Teritoria oficejo

en Hradec Králové, B2S-a, Masarykovo nám. Je rcvido 
kun multajl

En s t a c i d o m o en Hradec Králové čeestos saba

ton postagmeze samideano por akcepti la gastojn . Kiu 
lin hazarde ne trovus, iru senhezite kun fluo de homoj 
al la urbo. Post dek minutoj translrinte la  ponton, de- 
mandu pri Adalbertinum, kiu estas sltulta vidavide de 
Grandhotele,



Nia agado en jaro 1 9 3 2 -
Raporto por la X IV . jara kunveno de CAE 

okazonta 19. II . 1933 en Hradec Králové.

S a m i d e a n o j l
NI prezentas al Vi denove raporton pri agado kaj při kaso de Via nacia propaganda centro en formo jam 

kutima. Verkis ĝin la prezidanto lau partaj raportoj de la komitatanoj kaj aliaj kunlaborantoj. Ni rekomendas al 

vi atentan legadon de tiu č i raporto. Vi trovos en ĝi, kiom da laboro estis farita kaj kiom nia laboro estas 
diversmaniera kaj ampleksa. Čerte Vi trovos punktojn, pri kiuj vi povus kunlabori aŭ konsili. Atenta legado 
ebligos al multaj aů partopreni en la diskutoj de la ĝenerala kunveno (ča r  oni verŝajne ne insistos pri legado 
de raportoj, kiujn čiu estos ricevinta) au sendi letere al la kunveno siajn rimarkojn aŭ sugestojn. NI fieras 
pro takto ke preskaŭ neniuj sugestoj venintaj al niaj ja ra j kun véno j  perdiĝas sen postsigno sed estas pristu- 
dataj kaj efektivigataj. T ial ni tiom insistas pri alsendo de proponoj; ni scias, ke ĝi ne estos laboro senefika.

La raporto estas konciza. Ni povis ofte čiti informojn donitajn en nia Bulteno, ča r  ni detale raportis pri 
komitata agado. Do plurfoje sufičis revoko laú la paĝoj de pasintjara kolekto de La Progreso.

Impreso, klům havas ni el la diversaj laboroj kaj entreprenoj, estas, ke venas nova ondo de intereso 

pri nia movado, ke venas novaj homoj pretaj labori, repreni la flagon kaj ekstari sur postenoj, kiuj, jam  ŝajnis

nmlpleniĝnntaj pro laceco de kelkaj malnovaj gvidantoj, 
£i okazo)

i. Konsisto de la komitato.
La komitato elirinta el la ĝenerala kunveno per plenigo 

de vakiĝintaj lokoj (la lišto estas sur p. 46) dividis la 
funkciojn tuj en la unua komitata kunveno okazinta post 
la kunveno ĝenerala. La divido estas sur p. 45. T ie či 
estu menciite ripete, ke oni provis novan aranĝon divi- 
dinte la gistlaman funkcion de la ĝenerala sekretario 
kaj de la du sekretarioj en funkciojn kvar nome: estro 
de la Asocia oficejo, kiun akceptis s-o Slavík kaj tri 
sekretarioj (gesinjoroj šustr, Herzigová, Tarantíková). 
Sed ča r  la polica direkcio postulis, ke la penigo de la 
funkcioj okazu precize lau normoj de la statuto, bon- 
volis s-o šustr akcepti ankaŭ reprezentaln devoin antaft 
publikjuraj aŭtoritatoj. Apartan mencion meritas la takto, 
ke plenumadon de gravaj kaj daŭraj laboroj akceptis tiun 
či jaron  du membroj, kiuj ne estas komitatanoj. S-o 
Oinz, kiu krom gvido de gazetara kaj radio-komisionoj 
kunlaboris, ankorati pri diversaj m alfacilaj kaj tempo- 
rabaj taskoj, kaj s-o Echtner, kiu dum la jaro  akceptis 
gvidon de Junulara komisiono nove kreita. Estas tre 
agrabla devo de la komitato danki publike al ambausami 
deanoj pro tiu č i imitinda kunlaboro kaj ekzemplo, Klo- 
podo trovi inter membroj kunlabbranton, kiu prenus sur 
sin administron de ekspozicia materialo kaj fondajn la- 
borojn por Asocia arhivo restis špite diversaj promesoj 
sen rezulto. ša jn as al ni taŭga okazo ankau tie či in- 
viti bonvolan kunlaboranton anonci sin al ni. Li helpus 
multe per laboro facila kaj agrabla. La nova aranĝo de 
la komitata kunlaborado montriĝis tre taŭga kaj utila, 
Čerte gravan meriton havas pri tio s-o Slavík, ku píe- 
numadis taskon akceptitan prudente kaj akurate.

2 . Komitataj kunvenoj
okazis 11. La unuan prezidis Kamaryt, čiujn  ceterajn 
dr. Pitlik . čeesto  de la komitatanoj estis čiam konten- 
tiga, neniam okazis, ke kunvenus sole nombro nedecid- 
pova laŭstatute. Ankau kunlaboro de la komitatanoj 
ekster Praha estis tre vigla. De la prezidanto kaj de la 
kasito venis por čiu kunveno leteroj kun informoj kaj 
propono); ankaŭ la ceteraj komitatanoj kontakttis kun 
ni ofte kaj kun rezultato. Ankaŭ tiun či jaron estis sen- 
dataj kopioj de protokoloj al čiu j nečeestintaj komita- 
tanoj. Tiun laboron plenumadis regule f-ino Tarantíková.

3 . Membraj kunvenoj
tiun č i jaron ne okazis. Ilian funkcion prenis sur sin r e- 
g i o n a j  k u n v e n o j  kunvolžtaj de la Teritoria ofi-

T iu j novaj pioniroj estu precipe salutitaj de ni če  tiu

cejo de UEA en Mladá Boleslav kaj Lázně Bělohrad. 
En ambaŭ ni estis reprezentitaj de ĝenerala sekretario. 
Ankau agado de tiuj kunvenoj estas pozitiva dokumento 
pri utileco de kunlaboro inter nacia centro kaj UEA same 
kiom pri bezono kaj utileco de paralela laboro de la anj- 
baŭ direktoj en nia movado.

4. Administrado.
La divido de la laboro laŭ komisionoj restis en la

pasinta jaro  preskaŭ la sama klel en la  jaro  antafia
Administro de m e m b r o j  (Sklenčka), F i n a n c a j 
aferoj (Sklenčka), L e r n e j  a j  aferoj (K am aryt), G a- 

' z e t a r a  servo (Ginz), R á d i o  (G inz), T  u r i s m o 
(P itlik ), S c i e n c i s t a j  aferoj (Kam aryt), L i t e r a 
t u r o  (Hromada), E k s p o z i c i a  m a t e r i a l o  
(Sustr), R e d a k t a d o  de Bulteno (Hromada), J  u- 
n u 1 a r o (Echtner). La lasta komisiono estis starigita
dum la ja ro . Krom la komisionoj funkciis aparta sekcio 
s t u d e n t a .  Sed en mezo de la jaro  foriris ĝia estro 
s-o Vlast. Sedláček el Praha ka j ne povis plu prizorgi 
ĝiajn aferojn . Ni esprimas al li sinceran dankon pro la 
laboro farita en tiu či sféro tre grava kaj alvokas
afable kaj sincere samideanojn —  studentojn, ke eliru 
el ili nova gvidanto reprenonta flagon de gvidanto.

Nia multobliga aparata estas daure če  s-o Slavík, kiu 
laboras kun ĝi kaj faris escepte du čiujn  ceterajn cirku- 
lerojn de ni sendatajn. Nia skribmašino estas če  ĝen 
sekretario.

Ni fondis novan apartan O f l c e j a n  f o n d a j o n ,  
por kolekti kaj administri en ĝi monon, kiun ni uzos
por lui taiígan oficejon kaj aĉeti oficejajn  maŝinojn kaj 
meblojn; ni intencas taŭgatempe malfermi kolektadon de 
mono por tiu fondajo. Pri E k z a m e n a  f o n d a j o  
ni starigis regularon. Ambaň regularoj estos publiki- 
gitaj.

Da l e t e r o j  estis forsendlte kuně 1481, da presajoj 
2157. Konccrnaj numeroj en jaro  antaŭa estis 1194 kaj
1195. Ankaŭ ili montras novan pliampleksigon de nia 
agadkampo. Ankaŭ tiun či jaron ne estas enkalkulitaj 
en la nombro da presajo j la cirkuleroj; ilia sumo aperas 
en alineo pri publikiga agado.

5;. Ekspozicia materialo
(komision-estro J. šu str). La intereso pri ĝi ne estis
dum la pasinta jaro  tro viva. Pruntita ĝi estis al Olo
mouc kaj a! Košice; er. tiu čl urbo ĝi bone servis kiel



parto de la E-stando en Ekspozicio de la monda preso. 
Nia koraitatano J. Friedrich kaj Haj kunlaborantoj meri- 
tas estl nomitaj ie ĉi pro la sukceso, kiun havis la Stando 
de ili iniciatita kaj fariía  en la ekspozicio. Kvanto de 
materialo estis donacita al s-ro žikovský en Záběhlice 
por propagandaj celoj kaj al Asocio de slovakaj skoltoj 
en Bratislava por migranta ekspozicio. Ni ripetas sur tiu 
či loko inviton, ke anoncu sin bonvola kunlaboranto, 
kin volus akcepti administradon de la ekspozicia materialo, 
čar la ĝisnuna funkciulo estas tro okupita de a lia j gravaj 
taško j.

6. Korespondantoj
(důvěrníci) de la Asocio. Ni dankas al tiuj niaj membroj, 
kiuj siatempe proponis al ni sian kunlaboradon por tiu 
či taško. Sed ni decidis ne plu daŭrigi en tiu č i klopo- 
dado. č a r  se ni bezonas turni sin al iu loko por priespe- 
ranta informo, ni povas čiam  turni nin al delegito, kiu 
tamen nenian faras diferencon inter servo „praktika” au 
„propaganda” . Kie oni sukcesis trovi delegiton bonan, 
ofereman kaj kapablan, tien oni povas sendi peton pri 
kio ajn koncernanta movadon. Kaj kie Teritoria Oficejo 
ne sukcesis trovi inter esp-istoj tian homon, tie ankau ni 
ne trovus taŭgan homon, kiu preferus servi ekskluzive 
, ,propagandě” kaj rifuzus servi , ,praktike” . Iu speco de 
korespondantoj laborantaj en tilu funkcio ekskluzive por 
nia, t. e. propaganda, celo estas kunlaborantoj de la Ga- 
zetara servo, da kiuj estas č .  150. Ili akceptu nian sin- 
ceran dankon pri ilia persistema oferemo kaj peton resti 
fidelaj al taško bonvole akceptita. Dum la nuna situacio 
en la movado ne malutilos diri, ke ankaŭ tiuj č i konsta- 
to j argumentas por konvinko, ke multaj iloj de UEA kaj 
de nacia societo estas uzeblaj por la ambaů celoj te 
profitige, sed ke tamen administrado Iaů du diversaj 
manierej estas treege utiia.

7 . Informado pri esperantistaj entreprenoj en nia 
lando.

La pli granda intenseco de la propaganda agado kaj 
nia dafira koresponda kontakto kun multaj aktivuloj 
kalzis, ke ni ricevas rimarkinde pli multajn informojn 
pri la enlanda vivo, kiujn ni uzis por sciigoj en la kro
nika parto de la Bulteno. Bedaŭrinde denova subita paŭ- 
zo en eldonado de Progreso kaůzis, ke ne čiu j sciigoj 
al ni venintaj povis esti uzitaj por tiu či celo. Sed čar 
nun konvinko pri radikala ŝanĝo en la situacio de la ofi- 
ciala organo fariĝis tute ĝenerala, ni fidas firmě, ke el 
decidoj de la ĝenerala kunveno rezultos daŭra plibonigo. 
Tial ni tre insiste petas čiujn laborantojn, ke iii nepře 
restu če  la kutimo pri raportado, akurata kaj preciza, 
kiu jam komencas enradikiĝi en iliaj mensoj. č iu j sciigoj, 
kiuj nin atingas iel ajn, estos utiligitaj por bono de nia 
komuna aféro.

8. Varbado de la membroj.
Niaj listoj de anoj venis nun jam en plenan ordon. 

La membroj kiuj ŝuldis por pasintaj jaro j kaj volis pagi, 
jam pagis. Al čiu kongresano en Olomouc ni donacis 
kolekteton de propagandiloj kaj varbiloj por nia Asocio. 
Post la kongreso ni sendis al čiuj kongresanoj alvokon 
aliĝi ŭa resti fidela al nia asocio kaj al UEA. En 11 -a 
n-ro de Teritoria Tribuno estas alineo pri ni. Inter, 
presajoj dissendataj de Teritoria oficcejo por varbi al 
realigo 1933 estis čehlingva aliĝilo por nia Asocio En 
la nova propaganda flugfolio jeden jazyk pro celý svět 
eldonita de Teritoria oficejo estis tutá paĝo pri ni. Sam- 
tempa varbado por ĈAE kaj UEA praktikata jam la 
trian jaron portas bonajn fruktojn. Multaj membroj ŝatas 
pagi la ambaŭ kotizojn samtempe per unu letero. Kvan- 
kam generále regas krizo en čiuj fakoj, nombro de niaj 
membroj ankaŭ dum la jaro 1932 kreskis. Tio estas 
fakto ekstreme ĝojiga čar ĝi estas argumento por tiu 
optimismo, kiu asertas, ke laboro apogita sur konvinko 
pri utileco de celata idealo, č i a m  havas rezultaton 
požiti van. Aligoj venantaj por 1933 promesas jam nun

pluan kreskort. Tamen la cKeroj atingataj estas negran- 
daj. Tial ni bonvenigis ideon de komltatano Friedrich 
kaj dissendigis al 58 adresoj de grupoj ka j rondetoj 
alvokon kaj demandaron pri ilia j opinioj kaj eblecoj 
por membrigo de č iu j sia j anoj sub kondičo, se oni 
malaltigus la kotizon asocian. La respondoj estas sendotaj 
al s-ro J. Friedrich, kiu raportos al la gen. kunveno. Kiu 
grupo ne respondis ĝis nun, nepře faru tion!

9. Administrado de la membroj (komision-estro 
Sklenčka).

Kvankam la nuna kriza tempo forigas multajn, por 
kiuj nia kotizo de Kč 16 estas sumo grava, ni tamen 
faru novan paŝon al administra ordo kaj donante sta- 
tistikon, ni uzu nur ciferojn pri 1932:

1 honora membro
3 dumvivaj membroj

113 membroj pagintaj dum 1930, 1931 por 1932 
243 membroj pagintaj dum 1932 por 1932

360 stato de membroj 1932 la 3 1 . Decembro 1932

322 stato de membroj 1931 la 31. Decembro 1931

38 kresko t. e. 11.8 %38 kresko t. e. 11.8 %

Stato de la membroj en fino de 1931 . . . 322
el kiuj 2 mortis, 14 eksigis, 71 simple ne pagis 87

pagis por 1932 el i l i ................................................ 235
pagis novaj kaj revarbitatj . . . . , , , 125

Stato de la membroj en fino de 1932 ! 360
(La malgrasaj ciferoj pri nia Studenta sekcio ne estas 

enkalkulitaj. Por 1932 pagis 9 m em broj!)

L a ů l o k a  d i v i d o  d e  l a  m e m b r o j

73 en Praha 
28 en Košice 
16 en Hradec Králové 
12 en Mladá Boleslav 
16 po 8 en Bratislava kaj Olomouc 

6 en Brno 
5 en Plzeň

16 po 4 en Lazy, Pardubice Přerov, Vyškov 
3 en Mnichovo Hradiště

46 po 2 en Bystřice pod Hostýnem, červený Kostelec, Ho
lešov, Jabloně nad Orl., Jaroměř, Jič jn , Kladno 
Kolín, Komárno, Lázně Bělohrad, Nový Hradec Krá
lové, Nymburk, Orlová, Porubá, P raskačka, P rostě
jov, Rumburk, S tará  Paka, Tábor, Tisovec, T renčín , 
Trnava, T řebíč

139 po 1 en 139 malsamaj lokoj de nia lando.
360 aktiva] membroj.

10 . Publikiga agado.
Depost la lasta generála kunveno aperis numeroj 41— 47 

de nia Bulteno en la Progreso; entute 44 pagoj redaktitaj 
de s-o Hromada, por kiuj ni pagis al Progreso Kč 
2687.— Bedaůrinde la eldonanto de la Progreso česls 
depost septembro denove regulan aperadon de sia ga
zeto. Li tion klarigas per troa profesia okupo. Sed čar 
Progreso estas lia tute privata posedajo kaj č a r  li per- 
mesas al la komitato neniun influon je  la eldonado krom 
pagado kaj senpaga verkado de kom itatanoj, ni ne povas 
ŝanĝi tiun situacion alimaniere ol per tute nova arango. 
Au přeni progreson kiel eldonantoj, aŭ proponi al Ligilo, 
ke ĝi estu nia organo, au eldoni nian Bultenon sende- 
pende de la gazeto. Venis jam  proponoj rekomendantaj 
čiun el tiu j č í  eblecoj. č a r  venos verŝajne ankoraú 
pluaj tia j proponoj, ni raportos pri čiu j al la  generála 
kunveno kaj petos pri ĝia decido en tiu ČI aféro tre grava.

Ni mem eldonis prese

duan eldonon de gvidfolio pri Praha (3000 ekz.) 
poŝtkarton kun skiz. landkarto de ČSR. (3000 ekz.) 
prop. afiŝon por daura apliko (1000 ekz.) 
ĉeĥlingvan aliĝilon al ČAE (2500 ekz.)



provizoran alvokon por gen. kunveno (2500 ekz.) 
raporton pri agado 1931, represo el P. (100 ekz.) 
invitilon al ĝen. kunveno 1932 (400 ekz.)

La ambaŭ eldonaĵoj destinitaj por vendo (poŝtkarto 
kaj afiŝo) estas jam  preskau elčerp ita j, kiu fakto mem 
dokumentas ilian bezonon.

Ciklostilitajn cirkulerojn ni eldonis sumě 20 (en antaŭa 
jaro  16). Sumo de la paĝoj estas 25 (en antaň jaro  21). 
El tio estas de la Gazetara servo 7 paĝoj (numeroj 14— 
20). La plej granda eldoncifero de la cirkulero estis 
600, la plej malgranda 28. La sumo de la dissenditaj 
ekz. estas 4046. Komparante ĝin kun la nombroj de la 
du ja ro j antauaj (3810, 3007) oni vidas malrapidan sed 
dauran kreskon de intenseco, kun kiu ni turnas nin al 
esperantistaro klopodante pri organizo de nia batallinio.

11. Kontakto kun čsl. ofícialaj aiítoritatoj.
Ni prezentis al ministrara estraro kaj al ministerioj 

lerneja, fervoja, pošta rezoluciojn de la Olomouca kon- 
greso. —  Ni petis ministerion de komerco doni al ni
subvencion por turisma propagando en fremdlando. La 
petskribo řiče dokumentita havis sukceson kaj ni rlcevis 
ankau dank' al kunhelpo de dro Pitlík Kč 5000.— , la 
tután sumon, pri kiu ni petis. Ni klopodas uzi tiun či
sunion ŝpareme laó la bugeto, kiu ni antaňmetis al la
ministerio. Kaj ni uzas tiun či okazon por danki publike 
al la komerca ministerio pro la kompreno, kiun ĝi mon
tris por uzo de esperanto en la turisma propagando.
Ni jam  raportis al ĝi pri partaj sukcesoj kaj ni raportos 
al gi komplete, kiam koncernaj entreprenoj estos finin- 
ta j.  — Ministerio por fremdlandaj aféroj plenumis nian 
peton kaj donis al ni subvencion da Kč 2000.— por dissen- 
do de la čehoslovaka numero de Literatura mondo al taŭgaj 
adresoj fremdlandaj. Ni tion faris tre zorge kaj firmě 
esperas, ke ankau tiu či ministerio estos kontenta kun 
la rezultato. Sed ministerio fremdlanda montris kompre- 
non de metodoj, kiujn ni aplikas por politika propagando 
de niaj naciaj idealoj antaň fremdlanda publiko, ankau 
per aliaj valoraj helpoj. Estas nia tre agrabla devo danki 
al gi por tiu Či progresema atitudo, kiun ni tre ŝatas. — 
Ministraran estraro ni petis reprezentigi nian ŝtaton 
en la Pariza kongreso per oficisto legacia. Fakte tiel 
okazis kaj ni dankis al gi per speciala letero. —  Al la 
Olomouca kongreso ni invitis ministraran estraron kaj 
ministeriojn komercan, lernejan, fervojan, fremdlandan. 
č iu j senkulpigis sin pro nesendo de la delegito per 
specialaj leteroj. Post la kongreso ni dankis al la ur- 
bestraro de Olomouc pro protekto de la kongreso kaj 
pro nomigo de strato laŭ Zamenkof kai ni donacis 
al gi por la urba arhivo numeron de la Progreso kun 
raporto pri la kongreso. —v Plemunado de diversaj niaj 
taskoj montris ofte bezonon turni sin al ministerioj 
lerneja, komerca, fervoja kaj fremdlanda kun petskri- 
boj kaj memorandumoj jen petantaj, jen protestantaj, 
jen dankantaj. Ili estis verkataj plejparte de Ginz kaj
Kamaryt. Personaj intervenoj estis laŭbezone farataj de 
Ginz kaj Pitlík. óenerale ni povas danke konstati afa- 
blan studadon de niaj sugestoj e č  se oni ne akceptadls 
ilin por efektivigo. Kun gojo ni konstatas, ke ministerioj 
fremdlanda kaj fervoja plurfoje turnis sin al ni el pro- 
pra iniciato kun kaj por informoj esp-istaj aferoj.

1 2 . Kontakto kun nia centra organizo.
Ni povas pri nia kontakto kun Internacia Centra Ko- 

mitato ripeti tion, kion ni diris en nia lasta iara ra
porto. Ni korespondis kun gi ofte pri diversaj temoj kaj 
čiam ni liavas firmankonvinkton, ke gia ekzisto kaj agado 
havas tre utilan influon je propaganda laboro. Ni mal
facile povas imagi al ni nian laboron sen tia institucio. 
Ankaň kun Universala Esperanto Asocio estas nia kon
takto eminenta; tio estas speciále vldeble en la fakto, 
ke administradon de niaj membroj kaj de kaso faras 
Teritoria oficejo de UEA. Tiu arango montrigis tre utila 
al ni same al UEA. Por ni gi signifas zorgan administra
don en oficejo teknike ekipita per modernaj iloj kaj
metodoj, por Teritoria oficejo gi signifas disponeblecon

de čiu nia materialo persona por gia verbado. Spito 
la longajn polemikojn m alkvietlgantajn samideanojn de
post la pariza kongreso ni ne povis sangi nian opinion 
esprimitan de ni tie či antaŭ unu jaro . Ni ne vidas mal- 
helpon en paralela funkciado de UEA prizorganta la 
praktikajn aplikojn de la lingvo kaj de ICK organizanta 
propagandajn laborojn de la naciaj societoj.

En kunvenoj de KR kaj de óenerala estraro dum P a 
riza kongreso reprezentis nin nia vicprezidanto dr. Pi
tlík. Sekvante principojn de nia komuno konvinko li ba- 
lotis kontraň propono pri nuligo de Helsinki kontrakto 
kaj protestis en nia nomo kontraň procedo aplikita de la 
prezidanto de la kunveno. Kun ni protestis ankoraŭ GEL, 
Belga, Nederlande kaj Svisa societoj. La sintenado de 
nia reprezentanto estis aprobita de nia komitato per 
aparta deklaro.

Tiu sintenado kompreneble ne signifas neintereson de 
ni pri internacia organizo de la movado. Kotraue. Tu j 
kiam venis en julio 1932 reorganiza projekto de s-ro 
Dubois adresita al prezidantoj de la naciaj societoj, 
nia prezidanto respondis al li, kvankam la letero estis 
dissendata .. en tempo tre netaňga, kaj montris al li di- 
versajn arangojn de la projekto, kiuj estis laň Iia opinio 
eraraj. Ekz. li kritikis uzon de tute simila nomo rezul- 
tantan en uzo de mallongigo de UEA sen gia anticipa 
konsento. Eble ankau tiu kritiko iom kontribuis al tio, 
ke fina projekto havas titolon kaj inicialojn «kcepte- 
blajn. Meritas esti dirite, ke nenie ni legis aŭ aŭdis pri tiu 
č i kritiko de nia prezidanto, kvankam Franca societo pe
tis pri gi per sia cirkulero. Dr. Pitlík publikigis en „Li- 
gilo” por informo de čsl esperantistaro studajon pri 
lauhistoria evoluo de klopodoj kaj gisnunaj rezultoj de 
internacia organizo. Pluraj niaj komltatanoj korespondis 
kun diversaj lokoj pri la subite aperintaj problemoj. 
Kompreneble ni petis ankau ICK pri gia opinio. Vizito 
de UEA direktoro s-o Jakob en Bratislava, Hradec Krá
lové kaj Praha kaj de viceprezidanto de UEA Karsch en 
Praha donis al niaj funkciuloj precipe al Kamaryt, Pitlík, 
Sklenčka, Hromada poveblon ricevi ankau de UEA infor- 
mojn senperajn.

Ni do povos raporti al generála kunveno tre detale 
kaj tre fidinde, kaj ni petos gin, ke gi decidu pri plua 
sintenado de nia komitato en tiu či situacio, kiun ni ne 
elvokis. La monon pagotan laň malnova sistemo al KR 
ni havas sur aparta konto tuj pageblan, kaj ni pagos gin 
post kiam estos videbla almenaň komenco de nova defi
nitiva arango.

13 . Kontakto kun la ceteraj naciaj societoj.
La rilatoj inter ni kaj GEL farigis ankoraň pli o fta j ol 

pasintan jaron. Pri čiu j iom pli gravaj entreprenoj ni 
estis reciproké informitaj Precipe rimarkinda ŝajnas al ni 
la fakto, ke koir.unaj kunvenoj de la ambaň komitatoj 
farigas daňra institucio. Ankaň tiun či jaron ili kunve- 
nis, en Olomouc antaň la  kongeso, sub prezido de 
s-ro inĝ. G. Scholze, kaj finredaktis kongresajn rezolu- 
ciojn al publikaj aňtoritatoj. —  Por iniciati efektivigon 
de deziro ofte esprimata ni sendis en intefkonsento kun 
ICK al čiu j naciaj societoj reprezentitaj en KR nian pre- 
sitan raporton pri agado dum j.  1931 kun klariganta cir
kulero petanta pri konfirmo kaj reciproka sendo. Plenu
mis nian peton societoj Agentina, Aňstria, Brita, Franca, 
Germana, Itala, Japana, Litova, Nederlanda, sumě 9 el 
28 naciaj societoj de KR. Nia iniciato trovis generalan 
aprobon. Kvankam nin ne plene kontentigis la nombro 
de respondintaj societoj ni rigardas nian iniciaton sukce- 
sinta kaj ni kredas, ke el gi rezultos kutimo daňra, kiu 
esence helpos al vera reciproka kunlaborado de la na
cia j societoj. luraj niaj komitatanoj studis dokumentojn 
ricevitajn kaj trovis en ili diversan inicaton uzeblan če 
ni. Ni dankas al č iu j naciaj societoj respondintaj al nia 
iniciato kaj firmě kredas, ke al la respondintaj aligos 
tiun či jaron pluaj. —  Sed tiun či jaron ni korespondis 
kun la naciaj societoj pli ofte ankaň pri alia j temoj. Tio 
estas ŝanĝo gojiga kompare la jaron antaňan. Apartan me- 
neion meritas nia respondo al enketo de la Franca societo 
pri uzo de esp-o en turisma propagando oficiala kaj nia



korespondo kun Jugoslava Ligo pri ĝia intenco kunvoki 
Beogradon por Pentekosto 1933 sendependan internacian 
konferencon pri rcorganizaj demandoj. —  Kun čsl. E-in 
stituto estis kontakto daňre tre bona ankau dum tiu či 
jaro. — Depost 1932 ni aligis al I n t e r n a c i a  E s p e 
r a n t o  M u ž e  o en Wien kiel membro por 10 jaro j 
kaj donacis al ĝi diversajn muzeajn dokumentojn.

14 . Lernejaj afcroj
(komision-estro dr. Kamaryt). Niaj esperoj, kiujn ni li- 
gis kun decido de reforma komisiono por burgaj lerne- 
jo j, nin trompis. Kiam ministerio publikigis la definiti- 
van reformplanon, aperis, ke ĝi preskaň tute neglektis 
la decidojn de la komisiono (nomita „komisiono de eks- 
p erto j", sub prezido de docento Příhoda), čar perskaň 
nenio el la rekoniendataj novaĵoj en ĝi enestas. Ankaň 
esperanto ne. Same en la reformita piano de la mezaj 
lernejoj, jam ankaň publika, ne enestas esperanto. Al ni 
restas nenio alia, o! protest! kaj denove repreni nian 
metodon de konvinkado kaj argumentado. Tion ni jam 
komencis. Ni protestis per speciala memorandumo kaj 
preparas detalan memorandtimon, en kiu ni ripetos niajn 
argumentojn. Ni ricevis valoran promeson de „Mezeuro- 
pa instituto” (Středoslovenský ústav) en Brno, ke ĝi sub- 
skribos tiun či memorandumon. Ni rigardas tion tre va- 
lora, čar Mezeňropa instituto estas če  ni u n u a grava 
korporacio, kiu spontanee deklaris postulon, ke esp-o 
estu enmetita en instruplanon de lernejoj.

La ĝisnunaj permesoj Oficiale instrui en lernejoj an
kau tiun či jaron ne estis uzitaj ofte, sed tamen. La 
instruistoj kaj profesoroj, kiuj plenumas tiun či taskon, 
laboron nedankeman sed ekstreme gravan, meritas nian 
plej profundan dankon. En alta teknika lernejo en Praha 
la literaturaj kaj praktlkaj ckzercoj de lektoro dro P i
tlík daůras. En j.  1931/2 estis du po 1 kaj 2 horoj se- 
majnaj.

Por p u b 1 i k j  u r a j e k z a m e n o j ,  (t. n. ŝta ta j) 
anoncas sin nun tro rnalmultaj kandidatoj. Eble helpos
tiurilate speciala kurso por tiuj kandidatoj aranĝita nun 
en Praha de la Gsl. E. Instituto. Sekve de tio ne venas 
multaj petoj al nia E k z a m e n a  f o n d a j o .  Dum tiu 
či jaro ěi donis subvencion al unu instruisto.

La traktado pri la interŝtata akordo provizore česis.
La situacio por diplomata agado estas čerte tre malfacila. 
Oni devos provi ekagi dum alia situcio. Intertempe stu- 
das ICK eblecon ekiri al la sama celo per vojo proponita 
de Dr. Czubrynski.

A! pedagogia bibliotéko Komenský ni donacis pere de 
nia lerneja ministerio portugallingvan d e k a l o g o n  
eldonitan de lerneja publika autoritato en Brazilo laň
čehoslovaka modelo. Ni ricevis ĝin de la Brazila ligo.

15 . Propagando generála.
La plej granda faro tiurilata estis čerte la Olomouca 

k o n g r e so. Pri ĝi ni raportis detale en Bulteno. Tie 
či nur estu konstatite, ke el nia dekdu-membra komitato 
partoprenis ĝin persone 8 anoj, tio estas 2 trionoj, kio 
per si mem montras konscion pri la organiza devo pro- 
pravole akceptita. Kaj ni danku sur tiu či loko same al 
la loká komitato prezidita de s-o Kudela pro la bone 
plenumita taško kiom al esp-istaro en nia lando pro tre 
kontentiga partopreno en tiu či grava manifesto.

Kolektado kaj konservado de a d r e s o j de intere- 
santoj pri esp-o, kiun ni komencis sisteme propagandi 
antaň du jaro j, jam alportas fruktojn. č a r  ni povas 
turni nin al ili plurfoje kaj la alvokoj venas de centroj 
vidigantaj intensan vivon, la intereso če  homoj ne tiom 
facile ckdormas. Bone tion dokumentas informpetoj kaj 
aligoj de tute novaj personon venantaj al niaj funkciuloj 
kaj en Teritorian oficejon. Tial ni sentas kiel nia devo 
ripeti la alvokon, ke oni nepře sendu al ni listojn de 
čiuj interesantoj, precipe nomarojn de novaj kursanoj, 
de membroj de lokaj grupoj kaj simile. Al č iu j, kiuj 
kunlaboris tiamaniere, ni dankas tre sincere.

P r o p a g a n d a  s e m a j n o  aranĝata samtempe 
kun GEL farigos versimile kontanta entrepreno. Tiun či 
jaron ĝi havis evidente plian resonon ol jaron pasintan. 
— La provizo de la novaj Afiŝoj por daňra apliko estas 
preskaň plene elčerpita kaj ili pendas ankoraň en multaj 
lokoj efikante sen plua zorgo. Ankau tiu či rapida dis- 
vendo de la afiŝoj estas ĝojiga dokumento de esperan- 
tista oferemo. —  De la flugfolio Pojítko ni disvendis kaj 
disdonis sumě 3000 ekz.

Ni fabrikigis nova jn  f 1 a g o j  n, prunieblajn malkare 
por lokaj aranĝoj; ili estis dum la jaro uzitaj en Olo
mouc kaj en Bělohrad.

Al individua iniciatemo mi helpadis konstantě per ko- 
respondaj kaj personaj konsiloj, iam ankaň per d o n a c o 
d e  m a t e r i a l o  p r o p a g a n d a .  Enskribitatj estas 
12 tia j sendajoj.

Apartan mencion meritas faro de UEA-teritoria oficejo. 
ó i eldonis čehlingvan eldonon de p r o p a g a n d a  
f l u g f o l i o  proponita de UEA en origina kaj bona 
adapto de O. Ginz kun bone informanta alineo pri nia 
Asocio en 10.000 ekz. vendataj po 20 heleroj afrankite. 
Teritoria oficejo dissendis gin kun sia j kaj niaj presajo j 
al 2500 adresoj. Estas plua bona ekzemplo pri kunlaboro 
inter nacia asocio kaj UEA.

16 . Propagando per gazetoj
estas daňre organizata de nia gazetara servo (estro O. 
Ginz). Dum jaro  1932 ĝi dissendis 7 cirkulerojn kun 48 
artikoloj kiuj estis sendataj al 150 kunlaborantoj Krom 
tio ni donas regule senpere informojn al 13 Jurnaloj en 
Praha. Laň la ricevitaj dokumentoj aperis artikoloj pri 
esp-o en 227 čehoslovakaj gazetoj, kio signifas kontraň 
205 en la jaro 1931 novan kreskon rimarkindan. Detala 
statistiko aperos en Bulteno kaj en cirkulero al čiu j 
kunlaborantoj. Ni danku tie č i al čiu j kunlaborantoj pro 
ilia perslsto en laboro kaj menciu aparte f-lnon šupi- 
chová, kiu daure prilaboras precipe kampon de porin- 
struistaj kaj porinfanaj gazetoj.

1 7 . Propagando en fakaj rondoj.
Pro la s k o 1 t a Jamboreo en Hungario ni daňre per- 

sekutis movadon inter nialandaj skoltoj. Samideanoj Csá- 
der ka j Macek zorgas precipe, ke okazu kursoj por skol- 
ta j grupoj kaj povas montri kontentigan rezultaton. óis 
nun ni ricevis sciigojn pri ekzisto de kursoj en 18 
skoltaj grupoj slovakaj kaj 3 hungaraj. Ni kompreneble 
korespondas kun Hungaria organizanto samideano Balka- 
nyi en Budapest kaj ricevas liajn cirkulerojn. Ni esperas, 
ke en la Jamboreo estos respektinda areto de skoltoj el 
óehoslovakio parolanta nian lingvon. Nia kunlaboro estis 
de s-o Balkanyi konstatita en lia j cirkuleroj. —  Dum 
V. internacia k o n g r e s o  p o r  s e k s a  r e f o r m o  
en Brno (21.— 26. IX. 1932) parolis en esperanto ĝia 
vieprezidanto dana kuracisto dr. Leunbach, la malferma 
kunveno estis salutlta esperantlingve en nomo de čs l. 
esp-istoj de s-o Baďura. La kongresanoj ricevis donace 
esperantlingvajn gvidlibrojn pri Praha, T atry , Moravla 
karsto. —  Por anoj de la internacia konferenco de I n- 
t e r n a c i a  T r a n s p o r t - l a b o r i s t a  F e d e r a 
c i  o en Praha (4.— 12. Vlil. 1932) aranĝis Internacia 
Federacio de esperantista Trafik  - kaj Transportlabo- 
ristaro specialan konferencon pri esp-o en Praha kaj 
salutvesperojn en Praha kaj Plzeň. — Ni proponis nian 
kundaborandon al Mezeuropa instituto. ó i estis akceptita 
kaj ni jam donis al ili instigon tre interesan. —  Ni klo- 
podis lau instigo de ICK, ke la F o i r o en Praha denove 
akceptu favoran sintenadon al esp-o, kiun ĝi vidigadis 
antatň ja ro j, precipe ke gi ne estu kontraň esp-o dum 
traktadoj de Internacia Unio de Foiro j. Ni ne scias 
ankoraň, ču  ni sukcesis. —  Ankaň laň iniciato de ICK 
ni korespondis kun Internacia i n s t i t u t o  d e  s p á r o  
en Milano, kles prez. profesoro Ravizza proponis esp-on 
por propagando de ĝlaj ideoj. Ni atentigis pri tiu iniciato 
čiujn  ses čehoslovakajn membrojn de la  instituto. Kon-



firmis nian leteron sole unu el ili: guvernero de la Nacia 
banko dr. V. Pospíšil. —  Ni restas membroj de Konsi- 
lantaro de etikaj asocioj en ĉ<efioslovakio, kun kiu ni 
plurfoje rilatis koresponde kaj persone. — Ni persekutas 
lau ebleco nian aferon inter Rotari-anoj. —  Kun Ligoj 
Laborista kaj Katolíka ni estis en amikaj rilato j. Precipe 
katolíka ligo mendis tiun či jaron diversajn niajn eldo- 
n ajo jn  kaj helpis tiel al llia disvastigo.

18 . Propagaondo řremdlanden.
Ni estas en kontakto kun la Nordlanda muzeo en Stock

holm kaj preparas por gi etnografian materialon pri di
versaj fako j. —  Per nia helpo korespondas la štata kon- 
servatorio muzika en Praha pri valora antikva muzikajo 
čehoslovaka trovita en fremdlando.

19 . Bleier-vojago.
Lau peto de eldonisto de Literatura mondo s-ro Vilmos 

Bleier ni organlzis por li paroladvojagon. De 26. XI.— 
4. XII. 1932 li vizitls Bratislava, Brno, Hradec Králové, 
Praha, Liberec, Mladá Boleslav paj prelegis en la lokaj 
kluboj pri ,,Esperanto-literaturo kaj verkistoj” . Post pre- 
lego li proponis al ačeto  la ekspoziciatajn librojn de sia 
eldonejo. Sumo de esp-istoj aŭdintaj tiun prelegon estis 
sole 215, sed ča r temis čiam  pri aktivaj samideanoj, ni 
estas tre dankaj al s-o Bleier pro lia entrepreno. Intereso 
pri moderna esperantlingva literaturo vekita per Haj in- 
formoj precipe če  niaj aktivtiloj estas same valora kiom 
la posedo de la libroj mem.

20 . Rádio.

(komision-estro O Oinz). La sintenado de Radio-Jurnalo 
al esp-o estis pli favora ol antaŭe. Čerte ankaŭ intluls 
la kongresa rezolucio prezentita de ni. En aťítuno 1932 
oni komencis elsendi el Brno novan kurson (prof. Kilián). 
En vintro 1932 komencis en Bratislava sub gvido prof.
VI. Jukl) regula člom ontata dissendado de esperant
lingva „dounhoro” kun diverstema programo parola, kan- 
ta  muzika. El Brno oni komencis per paroladoj pri nia 
respubliko (s-ino S tre jčk o v a). Dum la jaro  1932 estis 
nombro de esperanto-disaiídigoj: el Brno 24, el Brati - 
salva 5, el Moravská Ostrava 2. Estas tre versimile, ke 
pri la jaro  1933 ni povos tie č i doni nombrojn multe pli 
gravajn. ó iu j esperantlingvaj prelegoj estis efektive aňs- 
kultataj de multaj fremdlandaj esperantistoj, el kiuj mul
ta j konfirmis tion aŭ al ni aŭ al la sendstaciojn. La nom- 
bro kaj enhavo de venitaj korespondajoj bone influis la 
koncernajn oficojn. La stacio de Brno publikigis pri la 
ricevita korespondajo longan artikolon en la sia organo, 
en kiu ĝi konstatas la grandan valoron de la esperanto- 
disaŭdigoj. La samideanoj, kiuj tiom ofereme kaj pru- 
dente helpas nin en nia klopodado akceptu esprimon de 
tre sincera danko.

Ni peris kelkajn esp. korespondajojn de eksterlandaj 
m a l l o n g o n d a j  sendantoj al niaj am atoroj. Niaj 
membroj evidente ankoraŭ ne ekkomprenis plene la sig- 
nifon de laborado en tiu sféro.

Estus necese por statistiko enlanda same kiom por 
internacia ke čiu radio-parolanto informu nin pri čiu 
disaiidigo. Per transdono de tia j sciigoj al koncernaj 
lokoj ni pova9 forte akceli la aóskultadon kaj tiel la suk- 
ceson de tiuj arango j.

2 1 . Turismo
(komision-estro dr. P itlík ). ĉ a r  unua eldono de luksa 
gvidfolio pri Praha baldaŭ estis elčerpita ni aperlgis 
duan eldonon redaktitan kiel la unua de s-o Bouška. 
Ni disvastigidis gin Iaŭeble plej celscie, ke gi 
antigu efektivajn turistajn interesantojn el fremd
lando, ne kolektantojn. T ial ni dissendadis gin

laň adresoj prudente elektataj kaj konfirmoj kaj alia ko- 
respondado el tio rezultinta pruvas, ke ni ofte sukcesis 
tlurilate. — Por korespondaj celoj de čsl esp-istoj ni 
eldonis poŝtkarton kun skizita landkarto de la respubliko 
vidiganta kvar landojn kun mallonga informa teksto. — 
Fervoja ministerio eldonis tře lukse persitan ,lilustritan 
gvidlibron tra linioj de ĉehoslovakaj štata j fervo jo j” 
verkitan de dr. Jos. Bělohlav, tradukitan de Fr. Slavík, 
ói enhavas 140 bildojn kaj 11 geografiajn kartojn. óia 
eldono signifas novan gravan uzon de esp-o por oficiala 
celo. Ministerio disponigis al ni certan kvanton por dis- 
sendi lau adresoj de seriozaj interesantoj precipe en la 
najbaraj ŝta to j, el kiuj povus veni vojagantoj per čsl 
fervojo j. Ankaŭ mem dissendas ministerio la gvidlibron 
laŭ tiu č i principo. ICK dankis al ministerio pro ĝia lar- 
ĝvida uzo de esp-o kaj ni mem gojas pro civitana fiero, 
ke nia alta aňtoritato publika scias ŝati modernajn ilojn.
— J. Scherer, farinta paroladvojagon tra nia respubliko, 
prelegis publike en aňtuno 1932 en sia hejmo en Los An- 
gelos 2 fo je pri la čefurbo Proha. —  Esp-isto vivinta 
plurajn jaro jn  če  ni profesoro Frant. Novljan havis vicon 
de prelegoj pri nia respubliko en Esp-ista klubo en B je - 
lovar (Jugoslavujo). —  Al kongreso en Olomouc arangis 
fervoja direkcio en Praha karavanon de kongresanoj, 
kiun partopresis 23 p. Al kongreso Pariza ni arangis ka
ravanon per la Reprezentejo de la francaj fervojlinioj en 
Praha, kun kiu iris 38 personoj. Ainbaŭ karavanpj estis 
je  malalta prezo kaj čiu j partoprenintoj estis kontentaj. 
Preparis kaj gvidis ambau s-o Ginz kun konata lerteco 
kaj konscienceco. Partoprenantoj de ambau karavanoj 
entreprenitaj unu de la fervoja direkcio, dua de la ofi
ciala vojagoficejo signifas multe pli gravan kontakton 
kaj interesigon de fervojo ol multaj memorandumoj kaj 
rezolucioj. — Kiel la jaro jn  pasintajn ni ankaň dum tiu 
či jaro  donadis turismajn informojn al eksterlandaj inte- 
resigantoj kaj niaj komitatanoj ofte servis la alvenintajn.
— Pri la stacidomaj tabuloj ni laboras.

2 2 . Informado de fremdlando pri situacio de nia 

stato kaj nacio.

Niaj membroj ofte donas tia jn  informoj al slla j fremd
landaj korespondantoj. Tiun či jaron decas enskribi 
aktivecon de nia asocio ankaň en tiu kampo. Ni kores
pondis kun redakcio de H e r o ld o, kies kelkaj artikoloj 
ne ŝajnis al ni sufiče inform antaj. —  Ni disvastigis per 

helpo de influaj esp-istoj informojn pri sukcesoj de čeh o

slovaka administro en Subkarpata Rusio por paralizi la 
malĝustajn sciigojn pri la tiea j mankoj. —  Dum la Pariza 
kongreso ni disdonis grandan kvanton de čiu j disponeblaj 

presajoj pri čéhoslovakio.

2 3 . Literaturaj aferof

(komision-estro Hromada). Ni iniciatis, ke Literatura 
mor.do dědičů unu numeron al čehoslovaka literaturo kaj 
arto. ó i aperis kiel 12-a n-ro de la dua jarkolekto (de
cembro 1932), redaktita de s-o O. Ginz, kiu faris ankaň 
la ceterajn arangojn. La kliŝaĵojn pruntis ministerio 
fremdlanda. La artikolojn kaj Iradukojn de publikigitaj 
literaturajoj verkis gesamideanoj: Echtner, Echtnerová,
Ginz, Ginzová, Hromada, Kamaryt, Květoň, Lukáš, Kou
tek, Sklenčka, Sklenčková. La subvencion de la fremd
landa ministerio ni uzis por ačeti kaj dissendi tiujn nu- 
merojn al fremdlandaj interesantoj. La subvencio ne su- 
fič is por tio, ni alpagis el nia kontanta mono. La nume
ro estis donace sendita kun informa letero el 131 konataj 
adresoj en 57 landoj.

Al Vrchlický muzeo ni donacis tradukon de ,,Nokto 
en Karlův Týn” . — La laboroj pri čehoslovaka antolo- 
gio ne česis, sed progresas malraplde.



24 . Sciencaj aferoj- 
(Komision-estro Kamaryt).

šupichová kaj Kamaryt koiektis kaj kontrolis testojn 
pri esp-o-instruado kaj sendis ilin al Pedagogla instituto 
de la ěeneva universitato, de kiu ili estis komisiitaj. — 
Ni kontrolis plurajn pubiikaĵojn laŭlngve antatŭ preso. — 
Dr. Kamaryt akceptis kunlaborandon en Enciklopedio de 
E. eldonota de Literatura mondo por verki artikolon pri 
movado en ČSR. kaj biografietojn de nialandaj esp-istoj. 
— Dr. Kamaryt korespondis kun universitata profesoro 
espriminta nefavoran opinion pri nia movado. —  Ni daň- 
re funkcils kiel nacia peranto de 1. Scienca Asocio. E.

2 (. Junularo
(komision-estro V. Echtner). Komisiono starigita en aň- 
gusto 1932 okupas sin pri junagaj adeptoj de esp-o kaj 
čiamaniere klopodas ligi ilin daňre al la movado. En 
tiu či kommenca periodo de sia agado ĝi efektivigadis 
tion per korespondado kaj per regula, lafleble ofta sen- 
dado de esp-ajoj por lerneja junularo taňge elektitaj. 
Cis nun estas kolektitaj 78 adresoj de infanoj aň gejunu-

Praha la 23-an de februaro 1933.

loj pcrskaň čiu j el la provinco. Aliris 109, eliris alme- 
naň 113 korespondajoj krom pli ol 280 presajo j. 
(šlosiloj, glumarkoj, sokolfestaj prospektoj, gvidlibroj pri 
Wien kaj Praha, esp. kalendaroj 1933 k. s .) .  La ricevita ko- 
respondo enhavas petojn pri adresoj por Internacia ko
respondado, pri korekto de tekstoj, pri informoj, mendoj 
de llbroj, gazetoj, inslgnoj, aliĝoj al ČAE, demandoj pri 
organizo ktp. En kclkaj lokoj oni trovis tutajn grupojn 
de junaj espistoj provlzore neorganizatajn (česk á Skali
ce, Uherský Brod, Kežmarok). La komisiono akiris la 
kunlaboron (memvolan) de tri instruistoj fino Margit 
Feldmannová (Zlaté M oravce), s-ro Aug. Adam (česká 
Skalice), f-ino Elni Tamminen (Helsinki), kiuj helpls i. 
a. arangl interšangon de kristanskaj salutkartoj inter fin- 
naj kaj čehoslovakaj infanoj rcgistrita j de la komisiono. 
Ni danke kvitancas la donacon de: 40 gvidlibroj pri 
Praha (E . K, en Praha) 50 gvidlibroj pri Wien (s-ro H. 
Steiner en W ien), 65 ekz. de diversaj flugfolioj, prospek
to j kaj gazet-numeroj (ges-roj Sklenčka), glumarkoj (flr- 
maoj Chmel kaj Bohm ), 50 kalendaroj (Heroldo), 28 šlo
siloj 100 poštmarkoj po 20 heleroj, čiu j neccsáj kover- 
toj kaj skribmaterlalo, 2 lernolibroj de šupichová (la ko- 
mionestro kaj lia edzino).

Komitato de ČAE:

Dr. Stan. K a m a r y t ,  

prezidanto.

Jaroslav š u s t r, 
Žen. sekretario.

SLOV. GRAFIA , BRATISLAVA



Financď r apor t o při 1 9 3 2
XIII. administra jaro de CAE.

A k t  i v 5 i P a s  i v o
1
i t

u h K č h . - _ K j ______ Uk

F e r m a  b i l a n c o : f
1. Mono en la kaso 1.211 4 0 .

f
f

2. Mono en la pošta šparkaso, Praha 1 .1 7 8 75
r

3. Mono en Záložna peněžního úřednictva, Hradec Králové 2 .6 7 8 95
4. Inventario (post depreno de amortizo) 1 .700 _

5. Diversaj entreprenoj: Csl. numero de Literatura mondo 2 .7 3 6 —
6. Disvendotajoj 9 9 4 85
7. Diversaj Debltoroj et Kredltoroj 2 .5 0 3 55 1 .5 5 2 90
8. Transitivoj: kotizoj pagitaj por 1933, 1934, 1935 8 7 6 -

kotizoj pagitaj por 1933 Studenta Sekcio 18 —
8/10 de la imposta ekvlvalento 2 2 8 30

9. Asocia kapitálo 1 0 .7 8 4 90
1

13 .231 8 0 13 .231

■.
8GI

B i l a n c a  P e r d o - G a j n o :
1. Membraj kotizoj 5 .2 9 6

Membraj kotizoj - Studenta Sekcio 8 4 -
2. Elspezoj de administrado:

a ) afranko 1 .248 3 5
b) materialo 6 7 9 80
c) vojaĝoi 1 .338 70
di impostoj 48 50
e) diversaj eta j 180 4 5 3 .4 9 5 8 0

3. Elspezoj de propagando:
a )  afranko 1 .328 9 5
b) materialo 53 4 90
c) gazeteltondajoj 42 0
d) Bulteno No 41— 47 2 .6 8 7 5 0
e) diversaj ettaj 6 —

4 .9 7 7 35
f) venditaj Pojítko 61 3 0 4 .9 1 6 0 5

4. Diversaj entreprenoj 50 8 65

5. Disvenditajoj 6 4 3 5

6. Administraj elspezoj de la studenta Sekcio 53 9 5

7. Diversaj elspezoj et enspezoj 38 3 4 0 5 .391 05

8 .8 4 9 2 0 11 .344 0 5

Ja ra  gajno . . 2 .4 9 4 85

1 1 .3 4 4 05 1 1 .3 4 4 0 5

A s o c i a  k a p i t á l o :
Stato la 1-an de Januaro 1932 8 .2 9 0 0 5

Jara  gajno 2 .4 9 4 8 5

Stato la 3 1-an de Decembro 1932 1 0 .7 8 4 9 0

Nombro de kasaj dokumentoj 262

Jara  spezo (unuobia) Kč 108.793.45

Hradec Králové, j i .  Decembio 1932 Otto Sklencka
kasisto


